
 

 

 

 

 

Republika e Kosovës 

Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

 

 

VI. Saziv  

Komisija za budžet i finansije   

Sednica br.  29/18  

Priština, 18.07.2018, u 11:00  časova 

Zgrada Skupštine Republike Kosova, sala  C-203 

 

 

Z A P I S N I K  

 

Na zajedničkoj sednici su učestvovali: Lumir Abdixhiku, Jelena Bontić, Safete Hadërgjonaj, Ali 

Lajçi, Arbërie Nagavci, Blerim Kuqi i Enver Hoti. 

  

Odsutni: Naser Osmani, Mërgim Lushtaku, Fikrim Damka i Dardan Molliqaj.  

 

Drugi učesnici: Fatmir Gashi – zamenik ministra Finansije,   Milaim Aliu iz ministarstva 

finansija   Ymer Havolli – predsedavajući  FKPK-a, Hajdar Korbi iz FKPK, Valdrin Kasumaj iz  

FKPK, Adrian Zalli – direktor  FKPK-a, Afërdita Maliqi, Predsednica borda  RTK-a, Mufail 

Limani – zamenik generalnog direktora,  Adelina Valla – rukovodilac finansija  RTK. 

 

Ostali učesnici: Valbona Bytyqi – novinarka, Albulena Nuha – novinarka, Nora Kokaj – iz 

Britanske ambasade,  Blerina Krasniqi – iz  KPI. 

 

Iz podržnog osoblja komisije: Vilson Ukaj, Sabrije Iseini i Dashurije Canolli. 

 

Sednici je predsedavao: predsednik komisije  – Lumir Abdixhiku (dalje: predsednik).  

 

Dnevni red  

 
 

1. Usvajanje dnevnog reda, 

2. Razmatranje N/zakona br. 06/L-049 o naučnoj inovaciji, i transferu znanja i 

tehnologiju, sa amandmanima Funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, 

tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo, 

3. Razmatranje N/zakona br. 06/L-035 o hidrometeorološkim delatnostima, sa 

amandmanima Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu 

sredinu i prostorno planiranje, 



4. Razmatranje N/zakona br. 06/L-059 o memorijalnom kompleksu,, Adem Jashari’’ u 

Prekaze, sa amandmanima Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, životnu sredinu, 

prostorno planiranje i ruralni razvoj, 

5. Razmatranje N/zakona br. 06/L-058 o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-036 o 

službenim statistikama Republike Kosova, sa amandmanima Komisije za javnu 

upravu, lokalnu samoupravu i medije, 

6. Razmatranje N/zakona br. 06/L-022 o socijalnim preduzećima, sa amandmanima 

Komisije  za zdravstvo i socijalno staranje, 

7. Razmatranje Godišnjeg izveštaja rada Fonda penzijskih štednji Kosova, za 2017. 

godinu, 

8. Razmatranje Godišnjeg financijskog izveštaja Radio Televizije Kosova, za 2017. 

godinu, i 

9. Razno. 

 
1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsednik -    je predložio da u odsustvu predsedavajućeg CIK-a, tačka 10. odlaže se za 

narednu sednicu.  

 

Predsednik je konstatovao da je dnevni red jednoglasno je usvojen sa izmenama. Tačka 10. 

odlaže se za neku drugu  sednicu Komisije.  

 
2. Razmatranje N/zakona br. 06/L-049 o naučnoj inovaciji, i transferu znanja i 

tehnologiju, sa amandmanima Funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, 

tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo 
 

Predsednik -    pomenuti nacrt zakona je procesiran od Ministarstva obrazovanja, mada imamo 

Ministarstvo za inovacije. Po mene je nerazumljivo kako je moguće da Ministarstvo obrazovanja 

izradi  Nacrt zakona o  inovacijama, kada imamo resorno ministarstvo.  Ovaj Nacrt zakona sadrži 

budžetske implikacije od 9. miliona €, koje nisu predviđene budžetom Kosova za 2018. godinu.  

 

Fatmir Gashi -   departman budžeta MF, dana 04. decembar 2017. god., je primio je nacrt 

zakona i dao procenu  o dodatnim budžetskim  implikacijama koja stvara nacrt zakona. U 

međuvremenu bile su strukturne izmene u Vladu  i formirana  Ministarstvo za inovacije. Kao 

rezultat budžet za sprovođenje ovog zakona nije predviđen u Ministarstvu obrazovanja, ali u 

Ministarstvu za inovacije. Smatram  da proces treba koordinirati i zakon treba da sprovodi 

Ministarstvo za inovacije i kao rezultat budžet je predviđen  za 2018. godinu, ali i za dve naredne 

godine. Za ovog nacrta zakona nema planirana sredstva u Ministarstvu obrazovanja za 2018. 

godinu, ali ni za godine 2019-2020. 

    

Safete Hadërgjonaj -   je naglasila da bi  Vlada trebala imati u vidu izmenu organizacione 

strukture i da  ne bi trebalo dozvoliti da se nacrt zakona procesira u ovakvom obliku u Skupštini. 

Interesuje me da znam da li je pozvano Ministarstvo finansija u  funkcionalnoj komisiji za 

davanje objašnjenja u vezi sa  budžetskim implikacijama? funkcionalna Komisija trebala bi 

analizirati Nacrta zakona i da predlaže izmene gde padaju odgovornosti u ministarstvu za 

inovacije i preduzetništvo, da prelaze u ovom ministarstvu, dok one koje su  Ministarstva 



obrazovanja da ostanu pomenutom ministarstvu. Inače zabrinjavajuće se ukoliko se usvaja ovaj 

zakon u ovakvom obliku sa ovim visokim budžetskim implikacijama i sa mešanim 

nadležnostima. To je  jedino će uticati  na ne sprovođenju zakona, ali mi ćemo imati primedbe i 

od  međunarodnih institucija.  

 
Enver Hoti -   ovo pitanje trebalo bi diskutovati u Vladi. Ja smatram da mi ne možemo sprečiti 

ovaj zakon u ovoj komisiji, zakon treba procesirati u Skupštini gde je mogućnost razjašnjenja 

ovog pitanja koje treba regulisati u uskladiti  preko odgovarajućeg ministarstva.  
 

Blerim Kuçi -   nacrt zakona je u fazi drugog razmatranja. Naša komisija je odgovorna jedino da 

pogleda finansijske implikacije. Trebalo bi da u prvom čitanju diskutovati ova pitanja.  

 

Safete Hadërgjonaj -   budući da Nacrt zakona sadrži  mešane nadležnosti, bilo bi  najbolji 

način da ministarstvo kao sponzor  povuče ovog nacrta zakona i da se materija uređuje  i ponovo 

procesira u Skupštini.  

 

Blerim Kuçi -   mi moramo tražiti dodatna objašnjenja, pre nego što donosimo odluku za 

odbijanje ovog Nacrta zakona, uključujući i pitanje budžetskih implikacija za sprovođenje 

Zakona.  

 

Predsednik -  predlažem da Komisija za budžet i finansije preporučuje Skupštini da Nacrt 

zakona sadrži  dodatne budžetske implikacije koje nisu predviđene u Budžetu Ministarstva 

obrazovanja, nauke i tehnologije za 2018. godinu niti u Srednjoročnim okviru troškova za 2019 – 

2021. godinu. Budžet za inovacije je  izdvojen  u okviru Ministarstva  za inovacije i 

preduzetništvo  i preporučuje se da Ministarstvo obrazovanja, nauke i tehnologije, koordinira 

aktivnosti i budžet sa Ministarstvom za inovacije i preduzetništvo, za sprovođenje obaveza 

proizišlih iz ovog zakona.   

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija  sa 

šest glasova Za, jedan Protiv i nijedan Uzdržan, donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u   

 

1. Nacrt zakona br.  06/L-049 o  naučnoj inovaciji i transferu znanja i tehnologije, sadrži 

dodatne budžetske implikacije što nisu deo  budžeta Ministarstva obrazovanja, nauke i 

tehnologije za 2018. godinu i u Srednjoročnim okviru troškova za 2019 – 2021. godinu.  

2. Budžet za inovacije je podeljen u okviru Ministarstva za inovaciju i preduzetništvo, i 

preporučuje  da  Ministarstvo obrazovanja, nauke i teologije da koordinira  aktivnosti  i 

budžet sa Ministarstvom inovacije i preduzetništva, za sprovođenje obaveza proizišlih iz 

ovog zakona.  

3. Predloženi amandmani Funkcionalne komisije za   obrazovanje, nauku, tehnologiju, 

kulturu, omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo, na Nacrt zakona br. 06/L-049 o 

naučnoj inovaciji i transferu znanja i tehnologije, ne sadrže dodatne budžetske 

implikacije. 

 



3. Razmatranje N/zakona br. 06/L-035 o hidrometeorološkim delatnostima, sa 

amandmanima Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i 

prostorno planiranje 

 

Predsednik – na osnovu mišljenja Ministarstva finansija, Nacrt zakona ne sadrži dodatne 

budžetske implikacije, takođe ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže dodatne budžetske 

implikacije.  

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija 

jednoglasno,  donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u   

 

N/zakona br. 06/L-035 o hidrometeorološkim delatnostima, i predloženi amandmani 

Funkcionalne  Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i prostorno 

planiranje, ne sadrže dodatne budžetske implikacije.  

 

4. Razmatranje N/zakona br. 06/L-059 o memorijalnom kompleksu,, Adem Jashari’’ u 

Prekaze, sa amandmanima Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, životnu sredinu, 

prostorno planiranje i ruralni razvoj 

 

Predsednik -  pomenuti nacrt zakona od strane Ministarstva finansija je procenjen da sadrži 

dodatne budžetske implikacije.    

 

Fatmir Gashi -   na osnovu procena  Departmana budžeta MF, za  2019-2021, budžetski kosto 

za sprovođenje ovog zakona je  11,810,000 €. Ukoliko se usvoji ovaj Nacrt zakona, treba izvršiti 

izmene u    KASH, za predviđanje dodatnih  budžetskih implikacija.  

 

Predsednik – budući  da za 2018. godinu, budžetske implikacije su snošljive, preporučujemo  da 

Vlada Republike Kosova i Agencija za menadžiranje Memorijalnih Kompleksa Kosova, u 

budućim budžetskim planiranjima za 2019-2021, treba planirati  budžetske implikacije za 

sprovođenje Zakona o Memorijalnom kompleksu  “Adem Jashari” u  Prekaze. 

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija  sa 

šest glasova Za, ni jedan Protiv i jedan Uzdržan, donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u 

 

1. Nacrt zakona br. 06/L-059 o memorijalnom kompleksu „Adem Jashari“ u Prekaz, sadrži 

snošljiv kosto o budžetu Republike Kosova za 2018. godinu.   

2. Vlada Republike Kosova  i Agencija za menadžiranje Memorijalnih kompleksa Kosova, 

u budućim budžetskim planiranjima za 2019 – 2021. godinu, treba planirati  budžetski 

kosto za sprovođenje Zakona o memorijalnom kompleksu „Adem Jashari“ u Prekaz.  

3. Predloženi amandmani Funkcionalne komisije za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni 

razvoj, sredinu i prostorno planiranje na Nacrt zakona br. 06/L-059 o memorijalnom  

kompleksu „Adem Jashari“ u Prekaz, ne sadrže dodatne budžetske implikacije.  



. 

4. Razmatranje N/zakona br. 06/L-058 o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-036 o 

službenim statistikama Republike Kosova, sa amandmanima Komisije za javnu 

upravu, lokalnu samoupravu i medije 

 

Predsednik -  na osnovu mišljenja Ministarstva finansija, Nacrt zakona ne sadrži dodatne 

budžetske implikacije, takođe ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže dodatne budžetske 

implikacije.  

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija 

jednoglasno,  donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u   

 

Nacrt  zakona br. 06/L-058 o izmenama i dopunama Zakona br. 04/L-036 o službenim 

statistikama Republike Kosova, sa amandmanima Komisije za javnu upravu, lokalnu samoupravu 

i medije, ne sadrži dodatne budžetske implikacije.  

 

 

5. Razmatranje N/zakona br.06/L-022 o socijalnim preduzećima, sa amandmanima 

Komisije  za zdravstvo i socijalno staranje 

 
Predsednik -  na osnovu mišljenja Ministarstva finansija, Nacrt zakona ne sadrži dodatne 

budžetske implikacije, takođe ni amandmani funkcionalne komisije ne sadrže dodatne budžetske 

implikacije.  

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija 

jednoglasno,  donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u   

 

Nacrt  zakona br. 06/L-022 o socijalnim preduzećima, sa amandmanima Komisije  za zdravstvo i 

socijalno staranje, ne sadrži dodatne budžetske implikacije.  

 
6. Razmatranje Godišnjeg izveštaja rada Fonda penzijskih štednji Kosova, za 2017. 

godinu  

 

Ymer Havolli -   u 2017. godini, fond je zaključio godinu sa jednim povratkom  investicionih 

sredstava u nominalnoj vrednosti od   102.6 miliona €. Povratak takođe  je bilo i u ceni jedinice sa 

6.5 %. Upravni bord tokom 2017. godine prosečno je investirao    93% sredstava u menadžiranje, 

dok na Kosovu su investirane oko  10%. Investicije u globalnim finansijskim tržištima su  

doprinosile  97.9%  u bruto profitu, dok od investicija na Kosovu doprinosile su sa 2.1%. Bord je 

angažovao oko 365 miliona € kod angažovanih fondova,  dok je povukao 283 miliona € za  

alokaciju  u drugim  pozicijama, zavisno od kretanja na tržištu, pored na globalnom tržištima 

FKPK je plasirao 125 miliona € na Kosovu.    

 



Predsednik -  zahvaljujući  na početku  načinu i informaciju kojeg sadrži  izveštaj fonda, a što bi 

smo želeli imati na ovakvom obliku i kod drugih agencija.  Vidi se da  iz 2017. godine je obeležio 

dobru perfomansu upravljanja povratka investicionih sredstava. Cena akcije na kraju godine  je  

1.4648 veoma dobra, kao što je bio dobar i broj aktivnih doprinosioca tokom godine.   

 

Ymer Havolli-   u operacionom pogledu bilo je povećanje za  4.5% ili  159.8 milion €, i broj 

aktivnih doprinosioca je oko  12.8% ili  352,849 doprinosnika. Do kraja godine sredstva pod 

upravljanjem   FKPK-a je ekvivalentan sa 26%  GDP-a. Osnivanje Jedinice za investicije je 

doprinelo u procesu investicija i pozitivnog povratka sredstava. Upravljanje nastavlja sa 

digitalizacijom unutrašnjih procesa, putem poboljšanja   e-trusta   i poboljšanja elektronske 

komunikacije sa  doprinosiocima. Novi zadatak za ovu godinu je realizacija izmene zakona koje 

zahteva povratak  u ATK ne obezbeđeni sredstava od strane FKPK-a, vraćanjem  7.4 milion € 

doprinosa i  2.6 milion € investicije računajući kao datum kraj septembra 2017. god. Sredstva pod 

upravljanjem  kreču se na   1.7 milijardi  €, dok računi doprinosnika preko  600,000.  

 

Predsednik -  imam dva pitanja. Prvo mi smo imali komunikacije sa  Upravnim bordom i 

preporučili za nivezlizaciju plata između menadžmenta FKPK-a sa CBK-om i dobili smo  dopis 

od borda  da je ova nivezlizacija izvršena. Za protokolarna pitanja  i informisanje sednice molim 

vas da i na ovoj sednici, da potvrdite i sada da je nivezlizacija izvršena.  Drugo je tehničko 

pitanje, na 15. stranici izveštaja revizije, vidi se tendencija za povećanje investicija kao 

instrumenat duga uglavnom spekulativan i nizak prosek u upoređivanju sa prethodnom godinom. 

Koji su razlozi za ovakvo opadanje?  Da li postoji rizik za investicije i ukoliko se nastavlja takvo 

stanje, šta očekujete u narednim godinama?.  Poslednjeg pitanje je  interesuje me da znam kakvo 

je poslednje stanje tokom 6. meseci ove godine, da li je ista cena akcije 1.4648% ili ima opadanje? 

da li ima prostora  za  rizik ili uzbuna za opadanje povratka investicionih sredstava?.   

 

Ymer Havolli -   je naglasio da FKPK-a je osnovala Ad – hoc Komisiju od 3. članova koje je  

izvršila  preispitivanje plata na zahtev Komisije za budžet i finansije za menadžiranje Fonda. 

Dopis  kojeg smo uputili Predsedniku Komisije je odluka Upravnog borda da je izvršena 

nivezlizacija plata menadžmenta fonda, sa nivoom plata menadžmenta CBK-a. Ova izmena će se 

sprovoditi  budžetom za 2019. godinu.    

 

Adrian Zalli – što se tiče cena akcija, postoje kretanja i to je rezultat opadanja rejtinga, ali to ne 

znači da je velika opasnost. Imamo slučaj kod  Trezora Kosova koji nema nikakvog rejtinga, ali 

mi investiramo sredstva budući da smatramo da su sigurna. Što se tiče cene jedinice, kraj godine 

je završen sa   1.464, dok juče je bio  1.467. Tokom godine imali smo periode izmene cena akcija, 

kao rezultat izmena na globalnom tržištu i izmene i uticaja svetske politike. Aktuelno imamo 

negde oko  7. miliona € plus. Aktuelno ne postoje obeležja opasnosti  opadanja investicionih 

sredstava. Bord je održao niz sednica, uključujući vanrednu sednicu i procenjeno je da smo 

dugoročni investicionih  i da treba očuvati ovu strategiju a to je i misija Fonda.    

 

Safete Hadërgjonaj -   mi smo uvek dobili detaljne izveštaje iz ove institucije i da se nastavlja i 

dalje ovo praksa. Međutim primetila sam da imam primedbu kod malih slova na čitanju. Raduje 

me činjenica da do sada smo imali stabilnost na finansijskom tržištu i da smo imali  pozitivan 

povratak ovih sredstava. Investicije su izvršene na 40. države, uključujući i Afriku, Aziju kako 

nije  moguće investirati više sredstava na Kosovu? u izveštaju primetila sam da se piše da 



investiramo  na budućnost. Kako investiramo na budućnost sa ovim sredstvima, kada su ova 

sredstva upućena na međunarodnom tržištu?! interesuje me da znam kako je regulisano ovo 

pitanje investicija ovih sredstava u susednim državama? da li investiraju sva sredstva na 

međunarodno tržište ili da imaju veća sredstva investirana na unutrašnjom tržištu, jer u ovakvim 

okolnostima gde miliona € privatizacije i penzijskih štediša nalaze se van zemlje, tada mi na neki 

način investiramo i doprinosimo ekonomskom razvoju drugih zemalja, a ne razvoju naše zemlje. 

Šta možemo učiniti u tom pravcu, da li je potrebno izmeniti zakonodavstvo radi omogućavanja 

većih investicija na Kosovu? 

 

Iz izveštaja vidim da prosek troškova za osoblje je  1,919  €, dok prosek troškova upravnog 

odbora je 1.927 €, uprkos činjenice da  svi članovi Upravnog odbora  imaju i neki drugi posao.  

  

 

Ymer Havolli -   pitanje investicija na Kosovu je u skladu sa važećim zakonom. Ali informišem 

vas da od  2010. godine kada je započeto sa emitovanjem obligacionih listića iz države Kosovo, 

mi imamo 500 miliona € investirano na Kosovu. Nijedna država koja je članica EU-a i koja je 

imala status Kosova ne može učestvovati  na finansijskim tržištima budući da nema prihvatljivog 

rejtinga. Ova sredstva su štednja doprinosnika i da nisu javna sredstva. Mi smo proizašli kao 

dobar fond u upoređivanju sa svim fondovima drugih država koje su  imali tranziciju u ovakvim 

uslovima.  

 

Blerim Kuçi -   za nas je vrlo značajan pitanje riska. Što se tiče brzog reagovanja u  slučaju 

pojavljivanja alarmantnog stanja kao što se desilo  u 2008. godini kada je bio ogroman pad 

investicionih sredstava? takođe interesuju me  za šestomesečne trendove tokom ove godine? Da li 

imamo potrebe za reagovanje ili donošenje neke odluke za investiciona sredstva, da se ovo pitanje 

ne završi jedino  preko oblika izveštavanja jednom godišnje?. 

 

Adrian Zalli – u 2008. godini nismo imali kompletan bord i nismo mogli reagovati. Mi imamo  

Departmana za investicije sa stručnim ljudima koje vrše analize i pogledaju  trendove tržišta na 

dnevnoj osnovi. Ove informacije se dostavljaju menadžmentu i Bordu  na dnevnim, nedeljnim i 

mesečnim osnovama. Tačna predviđanja za finansijsku svetsku tržištu teško je izvršiti, zbog  

izmene političke situacije u svetu. U ovakvim situacijama, bord odlučuje za povratak sredstva, 

bilo i u CBK sa ciljem  očuvanja njihove sigurnosti.  

 

Nakon završetka diskusija i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija 

jednoglasno,  donela sledeću:  

 
P r e p o r u k u   

 

 Preporučuje se Skupštini usvajanje Godišnjeg izveštaja rada Fonda penzijskih štednji Kosova za 

2017. godinu.  

 

8. Razmatranje Godišnjeg financijskog izveštaja Radio Televizije Kosova, za 2017. 

godinu 

 



Afërdita Maliqi -   je naglasila da Izveštaj sadrži podatke o prihodima i troškovima  RTK 1, 

RTK 2, RTK 3, RTK 4, Radio Kosova, Radio Bluesky kao i online medije. Budžet RTK za    

2017 bio je  13,300,000 € , izdvojen prema kategorijama: plate  6,261,000 € , dnevnice, 

doprinosi, kolektivni ugovori 1,326,366 € , kapitalne investicije 1,560,000 € , komunalni 

troškovi  325,000 € i robe i usluge  3,827,634 € . RTK u izveštajnom periodu je potrošila    

13,670,965 € , od kojih za plate  6,261,040 € ili  100%, dnevnice, doprinosi, kolektivni ugovori 

1,183,325 € ili  89.22%, kapitalne investicije 794,132 € ili  50.91%, komunalni troškovi  264,918 

€ 81.51% i robe i usluge  4,564,550 € ili  122.95 %.  

 

Predsednik – je naglasio da razume zahteve za održivo finansiranje javne televizije, ali stekao 

sam utisak da pre nego što dajemo podršku, trebalo bi da nam date primere dobrog upravljanja 

javnog novca. U nastavku imam pojedina pitanja za objašnjenje. Prvo odnosi se sa  izborom 

revizora, mada svaki licencirani revizor ima pravo  da obavlja reviziju, ali za ogromno 

organizacije, kao što je RTK-a, odgovara njoj da izabere i jednu od kredibilnih   kompanija 

revizora. Jedan lokalni revizor koji vrši reviziju preko  13. miliona € ne stavlja po mene dobar 

utisak jer možda postoje tendencije prikrivanja u ovom izveštaju. Mi ćemo konsultovati  zakone i 

postaviti pitanje Generalnom revizoru kako bi zahtevao reviziju RTK-a o finansijskom izveštaju 

za 2017. godinu.  

 

Afërdita Maliqi -   kategorija troškova za robe i usluge je zadužena u iznosu od  864,354 €  kao 

posledica ne nadoknađivanja PDV-a od strane PAK. Zbog specifičnih poslova,  u robama i 

uslugama su uključeni troškovi za razne realizovane programe od strane RTK i druge troškove 

ovakve prirode.  

 

RTK  je revizirana od nezavisnog spoljnog revizora i treba istaći da je  mišljenje revizora  ne 

kvalifikovano. Izazovi s kojima se suočava RTK je pitanje  dugoročnog održivog finansiranja, 

pitanje nerešene imovine,  ne završene digitalizacije u nedostatku budžeta.  

 
Predsednik – interesuje me da znam koliko je ukupan broj radnika? koliko je broj radnika sa  

ugovorom o delu? prema izvršenim analizama od podržnog osoblja iz prethodne godine povećan 

je broj negde za 42. radnika. Kako je moguće  da sa 784 radnika imate toliki broj spoljnih 

produkcija, koje bi moglo  izvršiti od aktuelnog osoblja kojeg imate? Provizija PDV-a koja je 

uticala  na prekoračenju  roba i usluga, kakva je? Što se tiče službenih putovanja van zemlje,  

obrazloženje je da uglavnom  za praćenje delegacija van zemlje. S druge strane se ističe da  

255,000 €  potroše se za vaše izveštavaće u Evropi. Zašto treba uputiti  popratne ekipe u 

posetama naše delegacija i kao posledica da imate takve velike budžetske troškove kada imate  

stalne izvestioce u pomenutim zemljama? U kapitalnim investicijama, vi ste ugradili  

amortizaciju,  kolika je vrednost ovih troškova za amortizaciju?.  

 
Bleim Kuçi -  što se tiče troškova za robe i usluge, u  Izveštaju su prikazani da ima  22% 

prekoračenje od planiranja? Izveštaj spoljnog revizora je ne modifikovano mišljenje, dok liste 

izvršili prekoračenje troškova. Bilo bi u interesu da nam date objašnjenja za prekoračenje 

troškova od planiranih?  

 
 

 



 

Arbërie Nagavci -   pitala je kakva je vrednost duga kojeg RTK ima prema trećem strankama, 

jer nije obeleženo u izveštaju? takođe ja očekujem odgovor o tačnom broju radnika (oni sa 

redovnim ugovorima i onih sa ugovorom o delu)? takođe interesuje me da nam date objašnjenja 

u vezi sa troškovima RTK sa spoljnim saradnicima za pojedine programe ili određene emisije, 

jer  u izveštaju postoje pojedini troškovi za pojedine emisije koje su  prikazane  u istoj kategoriji. 

Dok što se tiče troškova  službenog putovanja van zemlje vi ste dali ukupan iznos, ali niste 

spomenuli vrstu troškova, da li je za smeštaj, hranu,  dnevnice ili troškove putovanja?.  

 

Adelina Valla -  što se tiče  angažovanja spoljnog revizora je u odgovornosti Kancelarije  

nabavke i nisam ovlašćena da govorim u vezi s tim. Što se tiče broja radnika, u  izveštaju revizije 

je spomenut broj od 784 (uključujući broj redovnih radnika od   769, viši menadžment  6 i broj 

borda  9). Što se tiče radnika sa ugovorom o delu sada nemam tačan broj, budući da se taj broj  

pomeri.  

 

Lumir  Abdixhiku – pitao je predsednicu Borda   RTK-a, da li ste tretirali  broj radnika kao 

bord, ukoliko jeste koliko radnika imate sa redovnim ugovorima i koliko sa ugovorima o delu  

 
Afërdita Maliqi -   odgovorila da na svakoj sednici Borda  je tretirano i pitanje borja radnika. 

zaposleni sa ugovorom o delu su  oko 200, uključujući i angažovane u Kanalu  RTK 2, deo njih 

su glumci, analitičari.    

 
Arbërie Nagavci – u vezi sa radnicima sa ugovorom  o delu što je spomenut broj oko  200,  da li 

postoji slučajevi kada ista osoba ima više  ugovora, ili su  200 raznih ugovora za razne osobe?.    

 

Afërdita Maliqi -  je objasnila da RTK 2, kreče takoreći isti broj osoba sa ugovorom o delu. Ali 

što se tiče glumca na primer imamo razne osobe, zavisno od programa gde se angažuju. Što se 

tiče spoljnih produkcija, na osnovu zakona obavezni smo da  20% ukupnog programa imamo iz 

spolja.  

 

Lumir Abdixhiku – što se tiče spoljnih produkcija, prostor marketinga i prihodi iz  reklama 

tokom njihovim emisija,  da li generišu u sopstveno ime ovih produkcija ili oni su prihodi RTK-

a?  
 

Adelina Valla – objasnila da prostor reklamnog programa prema ugovoru  sredstva idu u RTK.    

 

Safete Hadërgjonaj -   pitala je  da li ste dobili  22% sredstava da izmirite troškove za robe i 

prekraćene  usluge.   

 

Adelina Valla -   je objasnila da  22%  u robama i uslugama je vrednost PDV-a što smo bili 

obavezni da proviziramo, kao rezultat preporuka revizora iz prethodne godine, zbog izmene 

Zakona o PDV-u, i sredstva su kao rezultat štednji u kapitalnim investicijama. Provizija  zahteva 

za PDV je jedino kao fiktivna potrošnja prikazana kao takva u izveštaju, dok isplata nije 

izvršena.      

 

 



Mufail Limani – u vezi sa troškovima van zemlje, objasnio da je problem  upravljati na tačan 

način, budući da se pojavljuju  ne planirane posete raznih delegacija. Mi imamo pojedine  

izveštače u  pojedinim državama, kao u Briselu, koji su vrlo aktivni i dostavljaju nam 

informacije na dnevnoj osnovi. Ali u posebnim slučajevima zbog zahteva institucija Kosova i 

potrebama za pokrivanje informisanje, dostavljamo kao ojačanje i ekipe koje prate pomenute 

delegacije.  

 

Predsednik -  je zahtevao od Predsednice borda RTK-a, da dostavlja komisiji na strogo poverljiv  

način listu radnika i plate zaposlenih u RTK. 

 

Nakon završetka diskusija  i na osnovu predloga, predsednik je konstatovao da je Komisija sa tri 

glasova Za, dva Protiv i jedan Uzdržan, donela sledeću: 

 

                                                                     Preporuku  

 

Preporučuje se Skupštini da usvaja Godišnjeg finansijskog izveštaja Radio Televizije Kosova za 

2017. godinu.  

 

 

 

 

 

Sednica je završena u  13:00 časova.  

Pripremila: 

Jedinica za podršku Komisije  

 

 

 

 

 

 

                                         Predsednik Komisije, 

 

                                          ------------------------ 

                                                             Lumir Abdixhiku 

                                                                                                                    

 

 

  

 

 

  

  


